
Jaarverslag JSC Magnus Leidsche Rijn schaakseizoen 2016-2017

Betreft het boekjaar 2016-2017, dat loopt van 1 juli 2016 tot 1 juli 2017.

Voor de ALV van 27 oktober 2017.

Voorwoord

Beste Magnus-ouders,

Het seizoen 2016-2017 stond in het teken van het eerste lustrum van onze mooie schaakclub. Met een 
geweldig Grand Prix toernooi (bijna 200 deelnemers!) gevolgd door een spetterend lustrumfeest. Met de 
introductie van onze prachtige nieuwe Magnus T-shirts en het bekijken van de schaakdocumentaire over 
Magnus Carlsen hebben we de eerste 5 jaar van ons bestaan waardig afgesloten.

Er waren weer vele schaaksuccessen te vieren, met kampioenschappen van 4 jeugdteams en 1 
volwassenenteam, maar liefst 16 kinderen die aan het NK hebben meegedaan en natuurlijk de geweldige 
prestatie van Mees, die Nederlands kampioen werd in de F-categorie. Gefeliciteerd allemaal!

We hebben ook weer enorm veel geschaakt en lol gehad met zijn allen. Voor de tweede keer is een groep
kinderen en ouders naar het schaaktoernooi in Gent geweest, ook voor de tweede keer was het 
schaakkamp voor 12+'ers en natuurlijk hebben weer heel veel kinderen meegedaan aan de Grand Prix 
toernooien.

En als klapper op de vuurpijl wonnen wij voor de tweede keer in ons bestaan de verenigingsprijs voor de 
snelst groeiende schaakclub (een unicum in de historie van de prijs). Schaakbond voorzitter Marleen van 
Amerongen kwam deze uitreiken en wist ons te vertellen dat we ons officieel de grootste jeugdschaakclub
van Nederland mogen noemen.

Vorig jaar schreef ik "Hoe gaan we dat dit jaar nog overtreffen? Geen idee, maar het gaat vast en zeker 
gebeuren." Ik zou zeggen: oordeel zelf...

Ik wil alle vrijwilligers weer enorm bedanken voor hun tomeloze inzet. Zonder jullie hadden we nooit 
kunnen bereiken waar we nu staan. Ik kijk weer met heel veel plezier terug op het afgelopen seizoen en 
hoop dat we ook komend seizoen weer vele mooie momenten met elkaar mogen beleven!

Namens het bestuur van Magnus,

Jochem Aubel



Activiteiten

De clubavond

Doelstelling seizoen 2016-2017 kort samengevat: Bij Magnus draait het om de woensdagmiddag en 
vrijdagavond trainingen, daarvoor hebben voldoende begeleiding (ouders), trainers en een passende 
locatie nodig. Tot nu toe loopt dat uitstekend.

Beide clubavonden staan open voor alle kinderen, ongeacht wat je voorkeursdag is. Kom je op beide 
dagen, dan betaal je wel iets meer contributie. 

We streven ernaar om elke vrijdagavond open te zijn. Op woensdagmiddag zijn we open tijdens 
schoolweken.

Resultaat
Afgelopen seizoen hebben we zo’n 80 clubavonden (woensdag +vrijdag) georganiseerd, met trainingen, 
spelletjes en competitie. We hebben het seizoen op 30 juni afgesloten met een mooi Pannenkoekenfeest 
voor alle leden, ouders en trainers. Een week later hebben we een lustrumfeest gehouden voor alle 
vrijwilligers, de oudere kinderen en alle personen die Magnus een warm hart toedragen.

Training en ontwikkeling

Het afgelopen seizoen hebben we de trainingen grofweg volgens dezelfde structuur als in het seizoen 
daarvoor gegeven. We hebben gewerkt met drie vaste blokken van ca. 10 weken. Met de lesstof van de 
Stappenmethode (de officiële lesmethode van de KNSB) als basis hebben we telkens gedurende een 
paar weken een bepaald thema behandeld.

Inhoud trainingen

Bij Magnus werken we met uitgeschreven, op maat gemaakte trainingen. Deze trainingen zijn voor alle 
trainers beschikbaar in Dropbox. Een groot voordeel van deze methode is dat de trainingen verschillende 
keren hergebruikt kunnen worden en dat onze trainers, allemaal vrijwilligers met een druk leven, weinig 
voorbereidingstijd nodig hebben. Dat maakt de drempel lager om trainer te worden en te blijven.

Het afgelopen seizoen hebben we verschillende nieuwe trainingen gemaakt, met name voor de hogere 
niveaus (logisch aangezien onze kinderen steeds beter gaan schaken!). Verder hebben we een start 
gemaakt met de herziening van bestaande trainingen. Dankzij de feedback van de trainers kunnen we 
deze trainingen beter maken.

We hebben ook de nodige aandacht besteed aan de ontwikkeling van nieuwe spel- en werkvormen. Die 
zijn belangrijk om de training afwisselend te houden. Het gericht kunnen toepassen van de geleerde 
kennis in de schaakpartij vinden we heel belangrijk. Juist de spelvormen, waarvan een deel in gamevorm 
(met levels van oplopende moeilijkheidsgraad) dragen er toe bij dat de geleerde theorie goed toegepast 
wordt in partijen.

Nieuw is dat we zijn gestart met een groepje dat bijna alleen training in spelvorm krijgt. Voor sommige 
kinderen werkt de methodiek met schaakpuzzels minder goed. Op deze wijze hebben we voor hen ook 
een uitdagende training geregeld.



Trainers

We hebben een prima groep enthousiaste trainers. Veel trainers zijn ouders die op beginnersniveau of net
daarboven lesgeven. Ook een groep oudere jeugdspelers is actief als trainer. Sommige samen als duo 
voor een groep, anderen als assistent van een volwassen trainer. En weer andere kinderen hebben 
zelfstandig les gegeven aan duo’s van jongere kinderen. Daar zijn we het afgelopen seizoen mee gestart, 
en dat werkte uitstekend. Onze jonge trainers vinden het heel leuk om te doen, en voelen zich ook 
verantwoordelijk voor ‘hun’ kinderen. 

Daarnaast hebben we ook een aantal clubschakers als trainer. Hierdoor zijn we ook in staat kinderen op 
een hoger niveau goede trainingen aan te bieden. Een paar ervaren trainers, zelf ook sterke schakers, 
geven training en hebben de trainingen gecoördineerd.

Een nieuw element is dat een aantal ouders zich beschikbaar heeft gesteld als reservetrainer. Op die 
manier heeft elke trainer de vrijheid om zich een enkele keer te laten vervangen.  Dat is heel fijn, want ook
voor de trainers geldt dat het vrijwilligerswerk niet als een verplichting moet voelen. Vele handen maken 
licht werk!

Verbeterpunten trainingen

Hoewel we veel goed doen, zien we ook heel veel ruimte voor verbetering. Het afgelopen seizoen zijn we 
heel duidelijk tegen onze grenzen aangelopen. De wijze waarop de trainingen tot nu toe georganiseerd 
waren, is niet meer te doen nu het aantal jeugdleden van Magnus richting 150 is gegaan.

Wat nog niet zo goed is gegaan, is de ondersteuning van trainers om te groeien, zelf een betere trainer te 
worden. We hebben daar wel wat aan gedaan, zoals elk blok een trainersbijeenkomst. Ook onderling 
weten de trainers elkaar te vinden. Maar er is hier nog veel winst te boeken.

Om die reden willen we de organisatie van de trainingen vanaf dit seizoen anders doen. Met het voorstel 
voor een hoofdtrainer en het instellen van een Technische Commissie willen we organisatorisch een flinke
verbeterslag maken. Op de komende ledenvergadering staat dit op de agenda.

Ontwikkeling van het aantal leden

Doelstelling van het seizoen 2016-2017: Een groei van het ledenaantal kan alleen onder een aantal 
voorwaarden. Het aantal trainers en begeleiders moet blijven meegroeien met het aantal leden. Het is 
voor ons absolute prioriteit om de kwaliteit, de veiligheid en het spelplezier voor onze kinderen te blijven 
waarborgen. We zullen dan ook alleen nieuwe leden aannemen als we onze eigen standaarden kunnen 
blijven garanderen.

Resultaat
We zijn sinds onze oprichting in 2012 gestaag gegroeid. Het ledenaantal heeft zich als volgt ontwikkeld:
1-1-2013: 41 leden
1-1-2014: 67 leden
1-1-2015: 107 leden
1-1-2016: 130 leden (voor het eerst volwassen leden). 
1-1-2017: 158 leden, waarvan 12 volwassenleden
Er zijn nu 152 jeugdleden en 10 volwassen leden.

Het jaar is bij Magnus in drie blokken ingedeeld. Om gedurende de blokken rust te creëren in de groepen 
worden nieuwe leden nu echt alleen gedurende de eerste twee lessen van een blok toegelaten. Dat zijn 
tevens de lessen dat er proeflessen gedaan kunnen worden.



Vertrouwenspersoon
Doelstelling seizoen 2016-2017: Magnus wil een vereniging zijn waar leden zich veilig en vertrouwd 
kunnen voelen. De vertrouwenscontactpersoon heeft een taak in het in stand houden of zelfs verbeteren 
van de omgangsvormen welke bijdragen aan het gevoel van veiligheid en vertrouwdheid voor de leden. 

Resultaat

Sinds de officiële aanwezigheid van de vertrouwenspersoon zijn er enkele vragen binnen gekomen. 
Daarop zijn een paar gesprekken gevoerd. Verdere gesprekken of acties bleken niet nodig. 

Schaken voor ouders

Doelstelling seizoen 2016-2017: We hebben geprobeerd een plek te maken voor volwassenenschaak in 
Leidsche Rijn en daarmee onze eigen clubmoment voor volwassenen te creëren. Dit moment is bedoeld 
voor ouders, begeleiders en oudere jeugdleden van onze club. De nadruk ligt op gezelligheid, maar bij 
voldoende interesse zullen we ook aandacht besteden aan het verbeteren van het schaakniveau. Ook 
spelen we dit jaar met twee teams mee in de seniorencompetitie.

Resultaat
Dit was het tweede jaar van de "volwassenenafdeling" van Magnus. We spelen elke drie weken in De 
Kersentuin (met veel dank aan Gertjan, onze gastheer!). Dit jaar hebben we regelmatig oudere jeugdleden
mogen verwelkomen, een zeer goede en leuke ontwikkeling.

Magnus heeft dit jaar met 2 teams meegespeeld in de externe competitie (2e klasse en 3e klasse SGS). 
In deze teams speelden bij elkaar 8 jeugdspelers mee. Het eerste team is kampioen geworden en is 
gepromoveerd naar de 1e klasse SGS.

12+ spelers

Doelstelling seizoen 2016-2017: De overgang van lagere naar middelbare school is een groot 
afhaakmoment voor veel jeugdige schakers. Veel clubs verliezen op dit punt leden. Wij hebben een aantal
activiteiten ontplooit speciaal gericht op 12+ spelers, om hen te binden aan de club. Deze activiteiten 
hebben we ook het afgelopen jaar voortgezet. We zien dat ook bij ons kinderen die naar de middelbare 
school gaan het aantal activiteiten dat ze kunnen blijven doen moeten afbouwen. Gelukkig wordt daarbij 
vaak gekozen om te blijven schaken, maar helaas niet altijd.

Resultaat

We hebben de 12+'ers wederom uitgenodigd om mee te spelen bij het volwassenenschaak. Dat werd 
zeer gewaardeerd en we hebben een groot aantal van hen al enkele keren mogen verwelkomen.

Tot slot is het seizoen voor de 12+'ers voor het tweede jaar op rij spetterend afgesloten met een 
schaakkamp. Een weekend lang schaken, spelen, sporten en feesten als afsluiting van een mooi seizoen.

Deze activiteiten hebben ertoe geleid dat we veel 12+-spelers hebben weten te behouden voor onze club!



In contact met jeugdschakers van andere clubs

Doelstelling seizoen 2016 - 2017: Dit seizoen nemen we voor de vierde keer deel aan de externe 
competitie van de SGS (de regionale bond). Deelname aan Grand prix’s van de SGS gaan we extra 
stimuleren, door het uitnodigen van kinderen per trainingsgroep om mee te gaan naar een toernooi. Zelf 
organiseren in januari 2017 van het Utrechts kampioenschap voor basisscholen (samen met Moira 
Domtoren en Oud Zuylen). Ook organiseren we de SGS-pupillendag (SGS kampioenschap in 
leeftijdscategorieën EFGH). We organiseren één van de acht GrandPrix toernooien, die we uitroepen tot 
lustrumtoernooi. We doen mee aan een jeugdtoernooi in Gent.

Resultaat
Dit seizoen namen we met maar liefst 11 teams deel aan de externe competitie van de SGS. Dat was een 
verdubbeling ten opzichte van het seizoen 2015-2016 toen we met 5 teams meededen. Er speelde 1 B 
team, 3 C-teams en wel 7 D-teams mee. Het was een enorm succes! 

Magnus C2, Magnus C3 en Magnus D2 en Magnus D4 werden kampioen. Magnus D1 en Magnus D7 
werden 2e in hun groep (achter respectievelijk Magnus D2 en Magnus D4).
Magnus D2 en Magnus D1 plaatsten zich voor het Nederlandse kampioenschap voor clubteams, dat 
begin september weer is gestart.  

De deelname aan de Grandprix’s van de SGS vanuit Magnus was ook dit jaar weer enorm groot. 
Magnusleden maken er vaak een feestje van, soms met scorelijsten aan de muur, voetballen en 
wedstrijden naspelen met een trainer. Deelname aan grand-prix gebeurt op alle niveaus en 
(jeugd)leeftijden en zijn altijd veel prijzen te winnen.

Het doel om per trainer naar een grandprixtoernooi te gaan en zo alle grandprixs omstebeurt te bezoeken 
is niet gehaald, mede omdat de toernooikalender pas vrij laat in het jaar bekend was. Op ‘onze eigen’ 
lustrum grandprix deden bijna alle Magnuskinderen mee, waarbij ónze’ tieners hun eigen tienertoernooi 
georganiseerd hebben. Hieraan deden ook tieners van ander clubs aan mee. De gezelligheid en leuke 
schaakpartijtjes waren ook dit jaar natuurlijk weer aanwezig.

Ook bij de meer prestatieve toernooien was Magnus zichtbaar aanwezig. We hebben dan ook veel 
schaaksuccessen kunnen vieren, met twee (D) team in de landelijke competitie, kampioenschappen van 4
jeugdteams en 1 volwassenenteam en verschillende mooie prijzen op landelijk niveau. Maar liefst 16 
kinderen hebben aan het NK meegedaan, met als klap op de vuurpijl geweldige prestatie van Mees, die 
Nederlands kampioen werd in de F-categorie. 

Zelf organiseerden we het Utrechts kampioenschap voor basisscholen (samen met Moira Domtoren en 
Oud Zuylen). Dit jaar was dat weer op onze eigen locatie in het Leidsche Rijn College. Magnus spelers en
schoolvriendjes schaken gebroederlijk naast en tegen elkaar. Onze oudere leden helpen graag mee, 
bijvoorbeeld als tafelleider. 

Ook organiseerden we in februari voor het vierde  opeenvolgende jaar de SGS-pupillendag (SGS 
kampioenschap in leeftijdscategorieën EFGH). Zondag 9 april organiseerden we ons 
lustrumgrandprixtoernooi. Dit toernooi had echt een mega-opkomst van deelnemers: Vrijwel alle Magnus-
leden deden mee, en daarnaast waren er ook veel spelers van andere schaakclubs en van de 
omringende basisscholen. Ook dit jaar werd weer een regionaal deelnemersrecord gevestigd.

In februari reisden we voor de tweede keer af naar Gent voor het Krokustoernooi van schaakclub Gent 
(België). Ondanks dat het dit jaar in de voorjaarsvakantie viel, deden er toch twaalf kinderen aan mee. Het
toernooi duurde een weekend. Verschillende ouders, broertjes en zusjes waren mee om er een gezellig 
weekend van te maken, en naast heel serieus schaken werd er ook een heuse puberquiz gehouden. 

De uitwisseling met Vegtlust sneuvelde afgelopen jaar, doordat bijna alle externe teams op de geplande 
uitwisselingsdatum competitie moesten spelen. Het is er daarna niet meer van gekomen om in het 
voorjaar een uitwisseling te realiseren. 



Zichtbaar in de lokale gemeenschap

Doelstelling: 

• Magnus moet een beetje een begrip worden.

• De contacten met de scholen in de regio versterken.

Resultaat
Op veel scholen in Leidsche Rijn wordt geschaakt, en van vrijwel iedere school zijn er leerlingen lid van 
Magnus. Magnus wordt steeds bekender, en wordt ook gevraagd om te helpen met schaakactiviteiten. De 
actieradius van Magnus wordt steeds groter: we hebben een aantal leden uit Oog en Al, maar ook 
verderop in Utrecht komen leden naar ons toe.  

Betrokkenheid ouders

Doelstelling: De betrokkenheid van ouders versterkt de basis van de club op alle niveaus. We nodigen 
alle ouders uit om in enigerlei vorm een bijdrage te leveren aan de club. We streven naar een situatie, dat 
naast de betrokkenheid van een aantal ouders met een vaste rol op de clubavond, ook alle andere ouders
één maal per seizoen een actieve bijdrage leveren. Dat kan zijn in allerlei vormen. Denk bijvoorbeeld aan 
het vervoeren van een aantal kinderen naar een toernooi, teamleider van een team in de externe 
competitie, tafelleider bij een toernooi dat we organiseren, of het inrichten en/of opruimen van de lokalen 
na de clubavond. 

Resultaat
Het aantal ouders dat in enigerlei vorm een bijdrage levert aan de club is best groot, maar dit jaar niet 
meer zoveel toegenomen. Zowel op de clubavond (training begeleiding, competitiegroepen, bar.), als bij 
toernooien en externe competitie wedstrijden (rijden, begeleiden). Dat betekent dat in verhouding tot het 
aantal leden en ouders van leden het aantal vrijwilligers afgenomen. Tot nu toe zijn de taken die 
vrijwilligers op zich nemen vaak wel meteen heel groot: ouders worden trainer, bestuurslid of organiseren 
een hele woensdagavond clubavond. 

We streven naar een situatie, waarin meer ouders een steentje kunnen bijdragen aan de club, zonder dat 
dat meteen een heel groot beslag op hun tijd legt. In kleine teams, en/of voor kleinere klussen. Ouders 
kunnen natuurlijk helpen op veel verschillende manieren. Allereerst natuurlijk het begeleiden van groepjes
kinderen, sociaal of bij het schaken. Daarnaast vraagt de organisatie van een zo grote club ook allerlei 
andere taken, zoals administratieve, organisatorische, creatieve en communicatieve.  En ook gewoon 
boodschappen doen, pannenkoeken bakken en tafels sjouwen bij een clubavond zijn vaak heel welkom! 

Externe contacten

Doelstelling: goede contacten met schaakverenigingen in de buurt 

Resultaat
Magnus heeft regelmatig en goed contact met de schaakverenigingen Vegtlust (Maarssen) en Moira 
Domtoren (Utrecht) en SC OudZuylenUtrecht. Met Magnus vormen zij het hart van het jeugdschaak in de 
regio Utrecht. Zo is wederom samen met Moira Domtoren en SV Oud Zuylen het Utrechtse 
schoolschaakkampioenschap georganiseerd. De kinderen komen elkaar tegen op toernooien, en kennen 
elkaar dus ook goed.  

Een afvaardiging van het bestuur van Magnus is aanwezig op de vergaderingen van de SGS (regionale 
schaakbond) en er zijn zeer goede contacten met de KNSB (landelijke schaakbond). Daarnaast neemt 
Magnus deel aan het overleg van Utrechtse schaakclubs: Stibus.



Interne organisatie

Het bestuur heeft afgelopen jaar bestaan uit:

 Jochem Aubel – voorzitter

 Annemiek Zeeman (tot 7 oktober 2016) – secretaris

 Ruth Ubbink (vanaf 25 november 2016) - secretaris

 Dirk Kraaijpoel – penningmeester

 Dharma Tjiam – trainingen

 Bas van Esch – PR & communicatie

 Anita Kraaij – evenementen en activiteiten

De vereniging voldoet aan de Principes en Best Practice-bepalingen van de Utrechtse Voorwaarden voor 
goed bestuur. 

Daarnaast zijn vele mensen actief geweest voor onze club: trainer, zaalbegeleider, rijden naar toernooien 
en bardiensten. 

De hulp van jullie als ouders is onontbeerlijk voor een goed draaiende vereniging. We stellen jullie hulp – 
hoe klein of groot die ook is – dan ook zeer op prijs.

Wij willen iedereen die zich afgelopen seizoen heeft ingezet voor Magnus daarvoor hartelijk danken en 
rekenen op jullie hulp voor het komende schaakseizoen!

Conclusies en aanbevelingen

We mogen weer terugkijken op een succesvol seizoen, met vele hoogtepunten en mooie momenten. We 
groeien als club nog steeds, wat mij betreft een teken dat de kinderen en ouders het naar hun zin hebben 
bij Magnus.

De uitdaging voor de komende jaren is om als "organisatie" mee te groeien met de groeiende club. Het 
wordt nog belangrijker om de taken en verantwoordelijkheden binnen de club over meer mensen te 
verdelen. Het neerzetten van deze organisatie is dan ook een belangrijk speerpunt in het komend 
seizoen.

Ik neem na 5 jaar afscheid als voorzitter. Als mede-oprichter van Magnus is het best moeilijk om dit 
"kindje" los te laten en tegelijk heb ik ook heel veel vertrouwen in degenen die Magnus nu verder gaan 
brengen.

Via deze weg wil ik iedereen met wie ik de afgelopen jaren heb mogen samenwerken om Magnus te 
brengen naar waar hij nu staat.  Ik kijk met heel veel plezier terug en ben erorm trots op wat we samen 
hebben bereikt. Bedankt!

Vriendelijke groeten,

Jochem Aubel


